

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : TUAN NIK MOHAMAD ABDUH BIN NIK
ABDUL AZIZ [BACHOK]**

TARIKH : 8 JULAI 2019 (ISNIN)

SOALAN NO. 12

TUAN NIK MOHAMAD ABDUH BIN NIK ABDUL AZIZ [BACHOK] minta **MENTERI KESIHATAN** menyatakan berapa aduan dan saman terhadap kesalahan merokok di premis makanan telah dikeluarkan sejak penguatkuasaannya.

JAWAPAN

Yang di-Pertua,

Semenjak pewartaan tempat larangan merokok yang telah diwartakan bermula Januari 2019, pihak Kementerian Kesihatan Malaysia telah menjalankan aktiviti penguatkuasaan pendidikan dan akan berlanjutan sehingga Disember tahun ini. Aktiviti penguatkuasaan pendidikan yang telah dilanjutkan ini bertujuan untuk memberi pendidikan berterusan serta membantu golongan perokok mendapatkan perkhidmatan berhenti merokok di perkhidmatan berhenti merokok mQuit. Selama tempoh tersebut, mereka yang merokok di tempat makan akan diberikan amaran secara bertulis dan dirujuk ke perkhidmatan berhenti merokok mQuit serta Tuan Punya Permis diminta memastikan tanda larangan merokok yang jelas dipamerkan serta tiada kemudahan merokok disediakan.

Bermula Januari sehingga 2 Jun 2019 sebanyak 17,855 aduan diterima melalui panggilan telefon, Aplikasi WhatsApp dan Sistem

Pengurusan Aduan Awam (SisPAA). Manakala bagi aktiviti penguatkuasaan pendidikan sebanyak 29,650 amaran bertulis telah dikeluarkan di mana 26,357 adalah amaran kepada Tuan Punya Premis yang gagal meletakkan tanda larangan merokok dan 3,293 amaran kepada individu yang masih merokok di tempat makan.

Pada 24 dan 25 Mei 2019 pihak KKM telah mengadakan satu operasi penguatkuasaan pendidikan khas sempena bulan Ramadan di seluruh Malaysia. Badan bukan kerajaan atau NGO iaitu IKRAM Health telah menyertai aktiviti ini di negeri Selangor dengan menjalankan saringan karbon monoksida di dalam pernafasan. Sepanjang dua hari aktiviti khas ini dijalankan seramai 636 perokok telah diberikan notis amaran dan telah didaftarkan ke laman sesawang jomquit.moh.gov.my untuk dirujuk seterusnya ke perkhidmatan berhenti merokok mQuit. Sebanyak 249 amaran diberikan kepada Tuan Punya Premis yang gagal meletakkan tanda larangan merokok.

Yang di-Pertua,

Tiada kompaun dikeluarkan bagi tempoh penguatkuasaan Pendidikan di tempat makan. Namun demikian, penguatkuasaan penuh tetap dijalankan di Kawasan Larangan Merokok lain yang telah diwartakan. Pematuhan kepada larangan merokok ini didapati telah semakin meningkat. Rata-rata pemilik permis telah meletakkan tanda larangan dan bilangan perokok yang mematuhi larangan merokok telah semakin baik. Namun begitu tidak dinafikan masih ada segelintir mereka yg masih melanggar peraturan ini dan pihak KKM akan menggiatkan lagi aktiviti penguatkuasaan pendidikan dari masa ke semasa.

Sekian, terima kasih.